

မဉ္ဇူကရေမ်

ခုံဟ်ဒုဂံ ခုံဟ်ဝေဟ်ပုဂံ
ဝေဟ်ကွဲဝါဟ်ဂါဟ် ဒုဂံဒုဂံဝေဟ်



သရဲပွန်-ဗညာဓရာ
ဗိုမင်မွဲ ဂကူ,ဘာသာ,သာသနာပိုမန်၊

ထွက်နမင်မွဲ ဂကူ, ဘာသာ, သာသနာတဲ သွးထောံကွဲကောန်
သမ္ဘာဇကုဂ် သရဲပွန်မန် ဗညာဓရာမ်ဟောင်မဒ်ရ၊ ဒိုတိုထွဲထံ ပွဲဝင်ဗွာကို
ညးတံသွသမ္ဘိရောင်၊ ပွဲလက်ထက်ရာဇာမိရာဇ် ပွင်ရင်ချင်တေံ ဗညာဓရာမ်
ထွိုက်ပွန် ဗဇိုစင်ကိုပွန်ဗွာရ၊ ဗညာဓရာမ်ချိုက်ဝံစင်ဗွာမုံယု၊ ဆဒ္ဒန္တဂ်တဲ
စင်ဗွာဇကုဂ် ကိုထွက်စင်ဗွာရ၊ စင်ဗွာဒင်မုက်ဟံမာန်တဲ ဒတိတ်အာရ၊ စင်
ဗွာဆဒ္ဒန္တ ထဒေင်ပက်ထွက်ဂ် ဒတံဇော်ထွိုင် တိုန်ဟံမာန်တဲ ရဲဗွာတံညာတ်
ကိုပိုလ်ပွန်ရပ်ကေတ်ဗညာဓရာမ်ရ၊ ရဲဗွာတံ ပွိုန်စင်ဆဒ္ဒန်နုထွိုင်ဂ်ဟံမာန်ရ
ချိုန်ခဏာဂ် ဗညာဓရာမ်ညာတ်ကေတ်တဲ ဖေက်စင်ဇကုချိုတ်အာဂ် သာံဝံ
ဟိုက်ရဲဗွာတံဂ်ရ၊ “ယံမ္မတံ ယဝ်ရမ္မးတံ သိုက်မိက်ဝံစင်အဲမ္မး ပုသာံဂ် ဩဝ်
အေင်ဒင်ညီ မ္မးတံကေတ်နင်စင်ပြင်မွဲ စွံလပ်ဂတမုက်ဒေဲ ကိုမိုဟ်လုပ်ကျင်
ဘပလဒေဲညီ၊ ကာလဂ် စင်ဗွာင်အဲ နကိုပွေတ်ဒေါသ ထေဲလဟုတ်တဲ
ပြိပ်တိုန်ကျင်ရ”။

ကာလဂ် သိုင်ဗွာမိင်ဂလာန်ဗညာဓရာမ်တဲ ကိုသရဲတံတိုန်ချိုက်
ကေတ်စင်ပြင်မွဲ စွံထွးလပ်ဂတမုက်ဒေဲ ပအဇညင်မတပ်စွေဟ်လုပ်ကျင် ဘ
ပလစင်ဗွာင်ဂ် စင်ဗွာင်ဂ်ညာတ်စင်ပြင် မလုပ်ဘပလဂ်တဲ သိုပွေတ်ဒေါသ
ထွာ်တိုန်ကျင်နုထွိုင်ဂ် ထဒေင်စင်မဘပလဂ် စင်ဂ်ပြိပ်ဒဟံဂတပာ် ထွက်ဒး
ချိုတ်ဒိုင်ဒွာဲဂ်ရ၊ ရဲဗွာတံရပ်ဝံဗညာဓရာမ် သိုစင်ဂ် ဖျဲဏာချင်အင်ဝတေံတဲ
စွံလပ်ပွဲသိုစာတ်ရ၊ အရေင်ခေတ်လျဟ် ဖျေဲထံင် သာံဝံမဟိုဂးစရ။

ဗိုသရဲမန်ဗညာဓရဲဝင်ထူးမံင်ကွတ်ပွာန်



ကာလဂ် ပွဲက်ဗြဲကရာဇ်ချင်ကြက်တေံ နွံသရဲမဲ့ ‘ကာမ္မဏီ’ဝးယျု
 သရဲကာမ္မဏီဂ် ချိုက်ချေံထွက်ပျုဟ်ပါက်ဖြင် စိုန်ညှီဗွဲမလောန် ပွဲချင်ကြက်
 ဂ် ညးလီုမဲ့ဟံင်ပိုင်ပွာန်တဲ ကာမ္မဏီဝံ တုပ်ညင်ဒေဝတ်ကိုရ၊ ရဲကြက်တံ
 ညးဂမ္တိုင် ဟိုထိုင်သးကာမ္မဏီ ဗွဲမလောန်အိုတ်ရ။

နွံကာလမဲ့တဲ ဗြဲကရာဇ်ချင်ကြက် တိတ်အာရှင် မဟိုကေင်ကာတဲ
 ဟိုချပ်စန်စာကိုသေနာပတိဂမ္တိုင်ရ။ “ပသ်လိုတဲ ဗိုဝံဗိုဝေင်ပဇ္ဇောပ်မတ်
 သရဲမဲ့ကိုမဲ့ ညးမဲ့အဲမဲ့ချိုက်ချေံတပ်စွေဟ်ရင်ညံ ကိုသရဲပိုကာမ္မဏီဂ်ရော”၊
 သေနာပတိဂမ္တိုင် လျှော်ပွဲတိုန်သိုင်ရ။ “ယံမရာဇ် သင်ဝပူရကိုဟံသာဝတီ
 တံညးခါချင်ဝံ ပပွာန်ဟံသျှတ်ရ။ နွံသရဲပွာန်ချိုက်ချေံစိုန်ညှီဟိုဂ် နွံဆချင်ခါ
 ဝံဟေင်ရ”၊ ဗြဲကရာဇ်နဲညးချင်ကြက် ဝံမိုင်ကေတ်ဂလာန်သင်ဝံတဲ မိပ်တ်
 စိုတ်ဗွဲမလောန်တဲ ညှီစီရေင်စိုလ်ပွာန်ဗွဲမဂ္တိုင် ရိုဟ်လှိုဟ်ဟံမာန် ရံင်တဲဒး
 အခိုင်အခါတဲ ယိုက်ကေတ်ပွာန် ဇက်တိတ်ကျင်စိုပ်ဇရေင် ချင်အင်ဝပူရတဲ
 ဝံညာတ်ကေတ် ကွာင်ထွိုင်စိုန်ဗတ်ဒိုင်ဂ်တဲ ကိုဖျေံဗျိုင် စီရေင်လပ်ဒပ်ရ။

ဇကုရာဇ်ဗွာ တုညးဖရင်မင်ဂံင် ဝံင်မိင်ကေတ်ပွန်ကြိုက် ဇက်ကျင်စွဲ
မဂ္ဂိုင်ဂံင်တဲ ဟံင်တိတ်တင်စွေဟ် မင်မွဲလင်ချင်ဇကုပွဲမဂ္ဂိုင်ဗတ်ရ၊ လွှာ်တုညး
ဇကုရာဇ်ချင်ကြိုက်တံင် ဖျေလင်အသံင်ကံင်သရဲပွန်တံင်ရ။

“ဗြဲညးလိမ္မဲဟံင်မွဲလွှာ်ဟံင်တင်စွေဟ်ကံင်ပိုမ္မုး လွှာ်အန္တရဲကံင်ခဲတံင်ညိ
ယပ်ဟံင်ကလင်စအသံင်ပါင်အဲမ္မုး ညှိုကုတ်ကေတ်ကွိုင်ညိ”။ သာ်ဝံင် ဖျေအသံင်တဲ
ကွဲတဲပိုင်ရာဇာသာန် ကံင်ဇကုရာဇ်ဗွာရ။

ပွဲလိက်ရာဇာသာန်တုန်

“ယွဲတုညးချင်အင်ဝ လျှာ်ပိုဇက်ကျင်ပွန်ဝံင်နွဲဝပ်ခါသာ်ရ၊ မွဲသာ်
ဂံင် ညှိုတုညးချင်အင်ဝ ကံင်တိတ်ကျင်သီကံင်ကုလောပ်ပိုညိ၊ မွဲသာ်ပွန် သိုက်
မိက်ဝံင်ဝိုင် သရဲတဲချိုက်ချေ မလေ့သိုလွှာ် တင်စွေဟ်ရင်ညံသရဲမွဲကံင်မွဲ
သွောံင်ဝိုင်ပဇောပ်မတ်ပိုရ၊ ယပ်သရဲချင်အင်ဝကျအာမ္မုး ချင်ဂံင်ဆက်ကွဲ
ကံင်ပိုညိ၊ ခမီဗဗ္ဗးညးချင်ကွန်ဂမ္ပိုင် လွှာ်ကံင်ကွန်ညိ၊ ယပ်သရဲပိုကျအာမ္မုး
ပိုကလေင်ဇက်စအာချင်ပိုရ၊ ညးချင်ကွန်ရးနီဂို ချင်အင်ဝဏံင် ဗွဲမယုက်ဆ
သီတဲမွဲသေတ်ကို ဟံင်ကံင်အန္တရဲရ၊ ညးတုညးချင်အင်ဝချပ်သာ်လိုတဲကလေင်
လိက်ရာဇာသာန်ညိ”။

ဇကုရာဇ်ဗမာ တုညးဖရင်မင်ဂံင် ညာတ်ဒးလိက်ရာဇာသာန်တဲ မိပ်
စိုတ်ဗွဲမလောန်ရ၊ နမဟိုဂလာန် ကိစ္စပွန်သာ်ဝံင်ဂံင်ဗွဲဝပ်ရ၊ ခမီဗဗ္ဗးကောန်
ချင်ကွန် ဇးပိုတ်ဂမ္ပိုင်လေပ် ဟံင်ခပ်စံင်တူ ဂပ်ဂပ်ကံင်ဇကုရာဇ်ညးမတန်တဲ
ပွဲဝပ်ရ၊ ချပ်သာ်ဝံင်တဲ ကလေင်ချုလိက်ရာဇာသာန်တဲ ဆက်ကွဲကံင်တုညး
ချင်ကြိုက်ရ။

လှယ်ဝံ့ ဒဒ်တုညးချင်ကြက်မွဲစိုတ်ရာဒနာမိက် သိုက်မိက်ဝံ့စိုသရဲ
 ဗွာမချိုက်ချေ၊ လှေကွဲသိုလှယ်မတပ်စွေဟ်ရေင်ညွှံ အဲညာတ်ဂးဒ်ပွန်ဗွဲ
 ဝေံတဲ အဲမိပ်စိုတ်ဗွဲမလောန်ရ၊ ဆဂးဒ်ပွန်အလန်အံင်ဒ်ပွန်ဇော်တဲကေတ်
 ဗွဲမပြဟ်ဂ်ဟံဝံ့ဏီရ၊ အာတ်လွဲဒိုင်ထပိုတ်ညိကွာ၊ မွဲသ်ပွန် တုအဲတံမပြာပ်
 ကျင်နူဇရေင်ဇမ္ဗေဲတဲ စိုလဗးဂမိုင်ချောင်စိုတ်ဟံဗွးဏီ၊ ဇုထေဝံညိကွာ။

တုညးချင်ကြက် ညာတ်ကေတ် အတိုင်လဟို လိက်ရာဇာသာန်ဂ်
 မိပ်စိုတ်ဗွဲမလောန်တဲ သိုက်စိုတ်နဲဒ်ဒ်ညးဂမိုင် ဇုထေဝံအိုတ်ရ။

ဇုကရာဇဗွာ ကိုပလံင်ဏာလိက်ရာဇာသာန် ကုဇုကရာဇချင်ကြက်
 တဲ ချပ်ဂွန်ကိုသေနာပတိ အမာတ်ညွှပ်ပွန်ဂမိုင်ရ၊ “လှယ်ဝံ့ ညာတ်လို
 သောဒိုင်သိုင် ချိုက်ချေ၊ လှောင်ဗျဟ် တပ်စွေဟ်ကိုသရဲကြက် ကာမ္မဏီ
 မာန်ရော”၊ သေနာပတိကို သိုအမာတ်သရဲပွန်တံညးဂမိုင် ညးမွဲဟံဂံင်
 ဒိုင်သိုင်တဲ ဇုကရာဇဗွာ ဖေက်ဝံက် ဒ်ဒိုင်ဒ်ဒိုက်စိုတ်ဗွဲမလောန်ရ၊ တဲ ကို
 ကော်နင်အွာဗေဒင်ဟောရာ ကိုရံင်ဂြိုဟ်တ္တိုက်ချင်ရ၊ “ဂြိုဟ်တ္တိုက်ချင် ခိုတ်
 ဒိုင်သိုဖအိုတ်ဏီ၊ ဂတနူဏံ သော့လာပ်မပြပွန်” သ်ဝံ့ အွာဗေဒင်ဂမိုင်
 ဟိုအိုတ်ရ၊ တုညးဖရင်မင်ဂံင် ဝံ့မိင်ကေတ်ဂလာန် အွာဗေဒင်ဟောရာ ဟို
 သ်ဝံ့တဲ မိပ်စိုတ်ဗွဲမလောန်၊ ကိုတက်မံင်လံင်ဆာင် ပိုင်ဟိုအလုံရးချင်မွဲရ။

“ယံကောန်ချင်ကွာန်ရးနိဂိုတံ ... လျှဟ် ယဝ်ခါရညးဂှ်မွဲ ဂံင်ဒုင်သ္မိုင် တပ်စွေဟ်ကံသရာဲကြိုက် ကာမ္မဏီမာန်မွဲး သ္မိဒ်ဥပရာဇာရ”။

သေနာပတိဂမ္တိုင် လိုင်ဟိုအာအလုံချင်ရးနိဂိုတံ ညးမွဲလေဝ်ဟံင်ဒုင်သ္မိုင်တပ်စွေဟ်အိုတ်ရ၊ ကာလဂှ် မ္ဗိဟ်ပွင်ထံင် မမင်မွဲဒိုင်ဗညာဓရာတ်တံဂှ် ဟိုဂလာန်စန်စာ ကုသယာဲရင်ညွှံဂှ် “လျှဟ်ဝံ ဇြကရာဇ်ပို ညးပါပရဒ်ကံ ချင်မွဲလွှာ ဝိန်ဂှ်လေဝ် မ္ဗိဟ်ဒုင်သ္မိုင်ဟံင်မွဲဏီ၊ သာ်ဝံမွဲးချင်ပိုသွးလီုရ” ချေံဂး။

ဗညာဓရာတ်မိင်သာ်ဂှ်တဲ ချပ်ပွဲစိုတ်ရ၊ အဲဒးဒုင်ဒိုင်ဒဒိုက်ပွဲထံင်ဏံဂှ် လုက်ကာလ မလံလရ၊ ဟံင်ပွဲချိုက်စိင်ချေံ လိုင်လျှတ်ဝေင်ဇိုင်တဲ မွဲလှေံဏီဂှ် လေဝ် ဆညိအဲဟံင်ဖေက်သရာဲကြိုက်ကာမ္မဏီဏီ၊ ယဝ်အဲဒုင်သ္မိုင်မွဲး တုပ်ပှာ ယိုက်ပူးခါ သ္မိုင်ခါ ချေံဂပ်ဂပ်ကံအဲရ၊ ချပ်သာ်ဂှ်တဲသ္မိကွပ်ဒိုင်ရ၊ ချိန်တဲးယး ဂတဂှ် သေနာပတိတံကျင်လိုင်ဟိုပွန်၊ ပွင်ထံင်တံဟိုရင်ညွှံပွန် “ပွာန်ကြိုက် ယိုက်ဇက်ကျင်အလန်ဏံဂှ် ဇြဟတ်ဇော်လောန်၊ ဂှ်သရာဲပွန်လေဝ် ညးလို မွဲဝံဒုင်သ္မိုင်မာန်ဂှ်ဟံင်မွဲ၊ လွဟိုဂးဆချင်ဏံဏီ ချင်ဝိန်ဇော်နူဏံ (၁၂)ချင်ကို လေဝ် ဒုင်တပ်စွေဟ်ဟံင်မာန်ရ၊ ကြိုက်တံ မးဝံချင်ဗွာပိုဏံမွဲမပိုန်ရ”။ သာ်ဝံ ပွင်ထံင်တံဂမ္တိုင် ချေံတံဟိုညးညွှံအိုတ်ရ။

ဗညာဓရာမ် ဝံမိင်ကေတ်သာ်ဂှ်တဲ ချပ်ပွဲစိုတ်ပွန်ရ၊ ချင်အင်ဝဏံ နှိ တမ်ဂှ်င်တြချင်ဟံင်သာဝတီပိုရောင်၊ ဇြကရာဇ်ကြိုက်ဇက်ကျင်ပွန်အလန်ဏံဂှ် နွံစိုတ်ရာဒနာမိက် သိုက်မိက်ဝံဗိုဝေင်သရာဲ မပတုကွတ်တဲချိုက်ချေံလှေံကွဲ နကိုလွဟ် တပ်စွေဟ်ညးမွဲကိုမွဲရောင်၊

ညးမွဲလေဝ်ဟံင်တင်စွေဟ် ယဝ်ခါရကြက်တံ ဝိန်ဂွံချင်အင်ဝဲတဲကို
 ဟံင်ပေင်စိုတ်ရာဒနာမိက်ဏီ၊ ပွန်ကြက်တံဏံ မဇက်ဇော်အာချင်ဟံင်သာဝတီ
 တံပွန်ရောင်၊ ဇကုအဲဏံပွန်လေဝ် ဒးဒုင်ကြိုင်လဝ်ပွဲထံင်လံင်ရ၊ ယဝ်ခါရ
 ချင်အင်ဝဲဏံလီအာတဲ အဲဂွံကလေင်စံချင်ဟံင်သာဝတီပွန်လေဝ် အခိုင်ဂှ်မွဲ
 ချင်ဟံင်သာဝတီဟံင်မွဲရ၊ အဲဟံင်ပွန်ကြက်ဇက်အာချင်ဟံင်သာဝတီပိုတေံရ၊
 ဟိုတ်ဂှ်ရ အဲမဒးဒုင်သျှိုင် တိတ်တင်စွေဟ်ကိုပွန်ကြက်တံရ၊ ချပ်သာဝဲတဲ
 ဗညာဇရမ် ဟိုက်ပွင်ထံင်တံရ။

“ယံပွင်တံ ... မူပဖေက်သရဲကြက်ကာမ္မဏီဂှ်ရော ခေံမုဲ၊ သတ္တိ၊
 ဗျတ္တိ ပညာနွံစိုတ်လီရော၊ ကာမ္မဏီကိုပိုဂှ် ဒှ်ပိုဟ်ကွာ်တိမ္မံင် မူပဖေက်ခေံ
 ရော၊ အဲဟံင်ပဖေက်သရဲကြက်သက်သက်ရ”။

ပွင်ထံင်တံမိင်တဲ ... ဟိုက်ဗညာဇရမ်ရ၊ “ယဝ်တုအဲဒုင်သျှိုင်မဂး
 တုအဲဂွံတိတ်ဗူးနုဒဒိုက်ထံင်ဂွံတဲတုအဲသွောံဒှ်ဥပရာဇာ ပိုဂွံနိဿဲကိုပိုန်ကုသို
 တုအဲကိုရ”။ ဗညာဇရမ်မိင်တဲ သွးကိုပွင်ထံင်တံပွန်ရ။

“အဲဒုင်သျှိုင်အလန်ဏံဂှ် အဲညာတ်ကိုယဿပတ်တဲ အဲဒုင်သျှိုင်ဟံင်
 သေင်၊ အဲနွံပိုက်ကိုကောန်ချင်ကောန်ကွာန်ခမိဗူးတံသွောံဒှ်တသိုက်ရောင်”
 ပွင်ထံင်တံမိင်တဲ အာပတီသေနာပတီတံရ။

သေနာပတိတံ ဝံမိင်ကေတ်တဲ အာလောဘိယိတုညး ဖရင်မင်ဂံင်
 အတိုင်ဗညာဓရောမ်မဟိုလင်ကိုပွင်ထံင်တံဂ်ရ၊ တုညးဖရင်မင်ဂံင်ဝံမိင်ကေတ်
 တဲ လကိုတ်စိုတ် ဝံပုဟ်ဒး ဝံတိုန်ဝေသတိရ၊ ဗညာဓရောမ်ဏံဂ် ဒဒ်ရုဂ်
 စိင်,ချိုက်ချေံ, ပြဟ်ပြေဟ်လောန် နံ့ကိုသတ္တိညာဏ်ပညာ ဂံင်ညာပွဲကေင်
 ကာပူာန် ဟံ့ပွဲကိုညးမပွဲပွဲဝေတ် ဝံသရဲဒိုဟ်ပွဲချင်ဟံင်သာဝတီရောင်။

တုညးဖရင်မင်ဂံင် ဝံပုဟ်ဒးတဲ ကိုအာယိတ်နင်ဗညာဓရောမ်နူထံင်ရ၊
 သေနာပတိဂမ္ဘိုင် ကိုဗညာဓရောမ်သုစုတ်သစ္စတဲ ပွိတ်နင်နူထံင် ကိုလုပ်ခေ
 သီကို တုညးဖရင်မင်ဂံင်ရ၊ တုညးဖရင်မင်ဂံင် ဝံညာတ်ကေတ်ဗညာဓရောမ်ဂ်
 မိပ်စိုတ်ပွဲမလောန်တဲ သွာန်တိုန်ဗညာဓရောမ်ရ။

“ပူာန်ကြိုက်ဇော်ကျင်လျှဟ်ဝံ ညးလိမ္မဲဝံဒင်သျိုင်သဝံတိတ်တင်စွေဟ်
 ကိုတြာတြိုက်ကာမ္မဏီဂ်ဟံ့ပွဲ တုအဲဒင်သျိုင်ပိုဝံဟာ သာ်လိုတုအဲမချပ်ရော”
 သာ်ဝံသွာန်တိုန်ဗညာဓရောမ်ရ၊ ဗညာဓရောမ်မိင်တဲ သာ်ဝံလောဘိယိရ။

“အဲဒိုက်ဒင်သျိုင်မရောင်ရဒါ၊ ဆဂးဂ်အဲဒိုက်အာတ်ဒါန်ချေံပွဲရ၊ ယဝ်
 အဲဝံချေံ အတိုင်ပိုက်စိုတ်အဲမွး လွဟိုဂးဆသရဲတြိုက်ကာမ္မဏီဏီရ၊ ပါကျေံ
 ဒေဝတ်တဲ အဲဒိုက်ဂံင်ဒင်သျိုင် တင်စွေဟ်မာန်ဖအိုတ်ရ”၊ သာ်ဝံ တုညးဖရင်
 မင်ဂံင် ဝံမိင်ဗညာဓရောမ်ဟိုဂ် မိပ်စိုတ်ပွဲမလောန်တဲဟိုကိုဗညာဓရောမ်ရ။

“ချေံဂို နွံဒိုင်ဗွဲမဂ္ဂိုင်ကိုလက်ကိုတ် တုအဲလွဂိုင်ညိ၊ တုအဲဒးစိုတ်ချေံ
လိုတ်တဲ ချေံဂိုဂဲကောတ်ရ”။ ဟိုသက်ဂ်တဲ ကိုမ္ပိုဟ်မင်ချေံတံ အာကောတ်နင်ချေံ
ဖအိုတ်တံဂ်ရ၊ ထွးကိုဗညာဓရာမ် ကိုဂဲကောတ်ချေံတံဂ်ရ၊ ဆဂးဂ် ချေံမ္ပဲကို
လေပ် ဟံဒးကိုစိုတ်ဇကုတဲ ချေံမ္ပဲလေပ်ဟံဒဲကောတ်ရ။

ကာလဂ် သေနာပတိဗျာဂမ္ပိုင် ဟိုစေဟ်ဂွေဟ် မဂ္ဂိုင်ဝေင်ရေင်ညံ
အိုတ်ရ၊ ဟိုဂး “မန်ဏံဂ် ဟိုဂလာန်ခိုဟ် ဆအရေပ်ဟေင်ရ၊ ချေံဂလိုင်ဝံ
ကောင်တပ်စွေဟ်ပွန်လှိုင်ရ၊ ချေံဂမ္ပိုင်ဝံ ဒ်ချေံခိုဟ်ဖအိုတ်ရ၊ စိုန်ဂ်လေပ် ဂဲ
ထောံဟံဒးစိုတ်ဆမ္ပဲဏီ၊ ပကိုလ္လဲထောံတဲ ညိုင်သွောံဒ်အာချိုင်ဇကုရောင်”
ဆဂးဂ် တုညးဖရင်မင်ဂင် ဟံဒ်သွေဟ်ပွာဏီရ၊ ဒ်ဗညာဓရာမ်ဏံ ဒ်မ္ပိုဟ်
မ္ပဲကိုကွတ်တဲ မင်ညာလောန် ဝံတီရ၊ ကာလဂ် ဗညာဓရာမ်ထပ်လောပ်
ပွိုဗွန်ရ။

“ယံမရာဇ် အဲဒိုက်ဂဲရင်ချေံတံဂ် ဆမ္ပဲကိုဟံဒးကိုစိုတ်အဲဒိုက်ရအ်”။

တုညာဖရင်မင်ဂင် ဟိုကိုဗညာဓရာမ်ပွန်ရ “လွဂိုင်ညိ ညိုင်သွောံဒ်
ကိုစိုတ်တုအဲဂ် အဲအာကိုဂွဲနင်ပွန်ရ” ဟိုသက်ဂ်တဲ ကော်နင်သေနာပတိတံ
ကိုအာဂွဲချေံ ပဲရးနိုဂို၊ မူးရးနိုဂိုအလံကွာန်သိုဖအိုတ်ရ၊ သေနာပတိတံညး
ဂမ္ပိုင် ဂဇိုင်အာဂွဲချေံ ပဲရးမူးချိုင်မ္ပဲတဲ အာစိုပ်ကွာန်မ္ပဲရ၊ ပဲကွာန်ဂ် ဗြကွဲ
နွံမ္ပဲ လှိုင်လေပ်ချေံဝါ ယဲကိုကောန်၊ ဇရေင်သိုဗြကွဲဂ် နွံကွာမ္ပဲ အနာံချေံပွတ်
မသုန်ဖိဟ်ဒ်ရ။

ကာလဖြကွဲၣ်သးသ့၊ ဂုဏ်ပွဲၣ်ဂဗိုက်ထိုက်သူတဲ ကော်ချေံတံၣ်ရ၊
 ကောန်ချေံၣ် ခေံဒံင်ထလၢ်ကျောံကျၢင် ချၢ်ကွာ်တဲ ကျၢင်စထိုက်သူၣ်လျီၣ်ရ၊
 မွေံၣ်ချေံၣ် ဖြဟတ်အောန်အာတဲ ဒံင်ကျောံဟံၣ်မာန် ဒးလဲကျောံကျၢင် ချၢ်ကွာ်
 ရ၊ ပဒံင်သၢ်ၣ် ရိုဟ်ဒဒံၣ်တဲဟံၣ်သူၣ်တံ သေနာပတီတံ ညာတ်ကေတ်ချေံၣ်
 ယဲာ်ကော်ကောန် စဒံင်ချေံၣ်ပဲဇရေင် ချၢ်ကွာ် ညာတ်ကေတ်ကောန်ချေံၣ် ဒဒံ
 မျှံၣ်ကော်လက္ခန်ဖြဟတ်တဲ ဒးဂွံၣ်စိုတ်လုပ်ပိုင်ရပ်ကေတ် ကောန်ချေံၣ်ရ၊ ရပ်ဒံင်
 ကောန်ချေံၣ်စွဲမလံ ဟံၣ်တဲ ကော်ဟိုက်ဖြကွဲၣ် တွချေံၣ်ရ။

“ယံၣ်လၢဖြ... လျၢဟ်ဂံၣ် ဇြကရာဇ်ပို ညးနွံပိုက်ကော်ကောန်ချေံၣ်အဲ ချေံ
 တွအဲ မျှံၣ်ကော်လက္ခန်ဖြဟတ်ကွဲၣ်ရ၊ ယပ်ရကေတ်ဏာဆက်ကွဲၣ် ကိုတ်တီပိုမ္မး
 ပိုညာတ်ဂး တွအဲကလိဂံၣ်လၢပ်သက္ကာ ပွဲမၤဂိုင်ဂိုင်ရ”။ လၢဖြတုချေံၣ်ဂံၣ်မိင်တဲ
 လျောပ်ပိုသေနာပတီတံရ၊ “ယံၣ်သေနာပတီတံ ယပ်နွံပိုက်ကောန်ချေံၣ်အဲခိုက်
 ဖြမ္မး မ္မးတံအာပါထေံၣ်ဌာန်တုဟ်ညိကွာ”။ လၢဖြဟိုသၢ်ၣ်တဲ သေနာပတီတံ
 လေင် အာပါပဲဌာန်တုဟ်အိုတ်ရ၊ ကာလၣ် လၢဖြကေတ်နင်သူၣ်ကျၢင်ယာ်သး
 ဂံၣ်ဂဗိုက်သူၣ်တဲ ကော်ကောန်ချေံၣ် အခိုက်ကော်ဒံင်စိုရိုဟ်ဟ်ဒဒံၣ်တဲရ၊ မွေံ
 ချေံၣ် စိင်ကျောံကျၢင်တဲ ကောန်ချေံၣ်ဒံင်ထလၢ်ကျၢင်စဂဗိုက်သူၣ်ရ။

လၢဖြဂံၣ်စးစးမုက် ကောန်ချေံၣ်တဲ အာကေတ်ဇက်ချက် စုတ်ပဲ
 ကံကောန်ချေံၣ်တဲ ဒက်လပ်ပဲတံဆုရ၊ နှံၣ် အာပိုသေနာပတီဂံၣ်မိုင် ကိုကျၢင်
 ကေတ်ဏာကောန်ချေံၣ်ရ၊

သေနာပတိဂမ္ဘိုင် ဝံ့ကောန်ချေတဲ့ လုပ်ဆက်ကွဲဇကုရောင် လျှော်
ပတိပရာဒဒ် မဝံ့နင်နုပြကွဲရဲရ။

တုညးဖရင်မင်ဂံင် ညာတ်ကောန်ချေ မျှက်ရုပ်ရဲကြိုဒ်ကွေင် ကျော်
ဂေါင်ခိုဟ် ဒးစိုတ်ပွဲမလောန်တဲ့ ကိုအာကော်ဗညာဓရာမ် ကျင်ရံင်ကောန်
ချေရဲရ။ ဗညာဓရာမ်ညာတ်ကောန်ချေရဲ ကျော်ဂေါင်မစိုန်ညှို ကျော်လက္ခဏ်
ညင်ပိုက်စိုတ်ဇကုတဲ့ ဒးဝှပ်စိုတ်ရ။ နကဲဇိုတ်ရံင်ကောန်ချေရဲ စးကောန်ချေရဲ
ဟံ့ချိန်ဇော် တီဒ်ကောန်ချေဏံ မျှက်ဗြဟတ် မထတ်စောတ်တဲ့ ကိုအာ
ကော်ဂဟက် ဒက်စုတ်ပွဲချေရဲတဲ့ လုပ်လျော်ပွဲတုညးဖရင်မင်ဂံင်ရ။

“ယံ့မရာဇ်... ချေဝံ့အဲဒးစိုတ်ရဒ်၊ အဲဒိုက်အာတ်အခေါင် ကိုသွောံ
စမ်ရံင် ညင်သွောံဒဒ်ညိကွာ” သာ်ဝံ့ပွဲဇကုရောင်တဲ့ ဇကုရောင်လေပ် ပတေ်
တဲ့ ကိုအခေါင်ပွဲမလောံသွာရ။ ဗညာဓရာမ်တြံတုသစ္စလေပ် ခွဲပွဲတံကောန်
ချေရပ်လေံကမ္မးတဲ့ ထလတ်တိုန်ချိက်ချေရဲရ။ ဗွတ်တံဏာချေမူးချင်ရဲဗလိက်
ဂျဗက်အာ ရံင်ဟံ့ညာတ် ဇကုမိုဟ်ကိုချေရဲရ။

သေနာပတိဂမ္ဘိုင် လရိုအ်ဩာင်ဂအောတ်တိုန် နက်ရဗ္ဗာင်ထတ်တ်
မြာသာဝံ့ “ဟိုဂး မန်ပလီ ချေပလီတုညးတဲ့ ချေခံအာချင်ဟံင်သာဓတီရ”
တုညးဖရင်မင်ဂံင် ဝံ့မိင်ဂလာန်သေနာပတိတံဟိုက် လကိုတ်စိုတ်တ္တိဒ်တဲ့ ကို
အာကော်နင် ပွင်ထံင်သွာန်ရံင်အလိုဇကုရ။ “ယံ့ပွင်ထံင်တံ လျှော်ဝံ့ ဗညာ
ဓရာမ် ဒထောံပိုကျေဟာ”

ပွင်ထံင်တံလျောင်ပွဲတုညးရ၊ “ယွံမရာဇ် ဗညာဓရာမ်ဝံ နွံကိုခပ် သစ္စ မလ္လုတပ်တးဗွဲမလောန် ပိုဒိုက်တံညာတ်ကေတ်တေ့ ဝံဒထောံမရာဇ်ဗ် နှံဟံမာန်ရအံ၊ ချော်ဟိုတ်ဒေံမဒ်ကောန်ချေံသုတ် ဟံ့ကောင်လစက်စုတ်သ္မာ စးချေံဗွဲလေ့ဏီ၊ ကောန်ချေံဝံလေဝ် မျံ့ကိုဗြဟတ် ထတ်ယုက်ဗွဲမလောန်တဲ ဗညာဓရာမ် မိက်ဝံ့ကိုဗြဟတ်ဒေံချိုန်အာညီကို၊ သျောံဗျောန်လောဲသ္မာကိုတဲ ပိုဒိုက်တံညာတ်ဂး ကလေင်ကျင်ပုန်ရောင်အံ။

တုညးဖရင်မင်ဂံင် ဝံ့မိင်ကေတ်ဂလာန်ပွင်ထံင်တံတဲ ဟံ့အိုတ်သ္မေဟ် ပွာဏီရ၊ သိုင်ကိုသိုသေနာပတိဂမ္ပိုင် မင်မံင်ဗညာဓရာမ်မကလေင်စ သိုညး ဖအိုတ်ရ။

ဗညာဓရာမ်ချိုက်ဝံ့ချေံ တိတ်အာတ် နုဂယးပြဟ် ဒိုစိုပ်ပိနာဒီသပ်တဲ ဗျောန်ဒိုင်ကောန်ချေံ သျောံတီကေတ်အခိုက် ဒုင်ဒစိုန်ညှိုတဲ တံင်ကလေင် ချေံ ဝံ့လေ့ကွဲလုပ်ကျင်သိုကိုလွဟ်၊ သိုင်ကိုသိုကိုသေနာပတိဂမ္ပိုင် ညာတ် ကေတ်ဒဒ် ဗညာဓရာမ်မချိုက်ချေံ လေ့ကွဲလုပ်ကျင်နုဇမ္မေဲရ။

“ဗညာဓရာမ်ကျင်ရ ဗညာဓရာမ်ကျင်ရ...” သာ်ဝံ့ ကရဲဣာင်တိုန် အိုတ်ရ၊ တုညးဖရင်မင်ဂံင် ဝံ့ညာတ်ဒးဗညာဓရာမ်တဲ စိုတ်မိပ်ဗွဲမလောန်တဲ ဟိုထိုင်သးဗွဲမဂ္ဂိုင်ရ၊ “ဗညာဓရာမ်ဏံာ်ဂိုဟ်စဒဒ်တြံဗွဲ မျံ့ကိုသစ္စမစိုန်ဗတ်ကို သိုကိုသုစရိုတ်စိုတ်မဂ္ဂိုဟ်လောန် ပတုကွတ်တဲစိုန်ညှိုနာနာသာ်ပုန် ဂွာ်မိုဟ် မတုဟံ့ဝံ့ရ။

ဗညာဓရားလှေကွဲလုပ်ကျင်သို့ချေ ခိုဝှက်တမုက်စွဲကရားတို့ ချေနှံ
 ချေ လုပ်အာသီကို လှောင်ဖွဲ့တည်းဖရင်မင်ဂံင်ရ။ “ယုံမရား အဲဒိုက်ဝံ့ချေ
 ဒိုက်ပင်ကိုပိုက်စိုတ် အဲဒိုက်ရအံ၊ ကျိုပ်ကာမ္မဏီ၌ နွံ့ညွှတ်အဲဒိုက်ရ။ အဲ
 ဒိုက်ကောတ်နင်ကျိုပ်သရဲကြက် ဆက်ကွဲကိုမရားညင်ဝံ့ရ။ အဲဒိုက်အာတ်
 သိုက်မိက်ဝံ့ဝံ့ပွဲပွဲန့၊ သွောံကွက်စွဲလပ်ညွဲချေတဲ့ ကာလအဲဒိုက်ကုတ်ကျိုပ်
 ကာမ္မဏီပိုတ်အာတဲ့ နူကွာဟံ့ဒတံ့စိုပ်စိတ်ဏီ၌စုတ်ပွဲဝံ့ပွဲတဲ့ ကောတ်နင်ဆက်
 ကွဲကိုမရားရောင်။

သေနာပတိဂမ္ဘိုင် မသီကိုဒွင်မွဲကောံတံၵ် ဝံ့မိင်ဗညာဓရားလှောင်
 ဖွိုက်တဲ့ ဟိုဂလာန်စန်စာကောံရင်ညွဲဒိုတ်ရ။ “မန်ဏံၵ် ချေဟိုညင်စွဲကရား
 ဝံ့မိင်စိုတ် ဝံ့ဟိုထိုင်သးဇကုၵိုင်ၵ် ချေမဟိုဒွင်ရောင်”။

တည်းဖရင်မင်ဂံင်ကိုလားညွာကုဗညာဓရားစွဲမၵိုင်တဲ့ ကိုအမာတ်
 နနွမိတ္တစီရင်ပြုပြင် အပေါတ်ပွာန်အိုသို အတိုင်ဗညာဓရားနွံ့ပိုက်စိုတ်ၵ်
 အပ်ကိုတဲ့ ကောန်လိက်ရာဇာသာန် ချိုင်ဖိတ်အခိုင်အခါ ကိုကလုတ်ပလံင်
 ဏာဆက်ကွဲ စွဲကရားချင်ကြက်ရ။

ပွဲလိက်ရာဇာသာန်ၵ်

“ယုံစွဲကရားညးချင်ကြက် ဒၵ်တည်းချင်ကြက် နွံ့စိုတ်ရာဒနာမိက်
 သိုက်မိက်ဝံ့စိုဝေင် သရဲဒိုက်ချေ လှေကွဲသိုလွဟ် တင်စေဟ်ညးပွဲကိုပွဲၵ်
 တည်းချင်ကြက် စီရင်ပြုပြင်လပ်ရ။ ...

ထပ်တူဂတနုဏံ ဝိပင်တူဗြဟ္မိဝံ စီရင်သရဲတဲ တိတ်ကျင်ကင်စွေဟ်
အတိုင်မချင်ဖါတ်လပ် အခိုင်အခါသွောံဗိုဝင် အတိုင်မဟိုလပ်ဂှ်။

စုညးချင်ကြိုက် ညွတ်လိက်ရာဇာသာန်ဂှ်တဲ မိပ်စိုတ်စွဲမလောန်ရ၊
ဇုကရာဇ်ခါချင်လပ်တဲညးညွံတဲ သေနာပတိဗွာကို သိုသေနာပတိကြိုက်ကို
ညာဓါတုကောံညးညွံတဲ ကျင်စီရင်သိုင်နန်ပြာသာဒ်သိုဓါလွှာရ၊ ခရာသွဲ
ညးညွံဂှ် (၂၀)ဇုက အဒေါင်ဂှ်ဒ်တူကျွေင်ပွန်သွက်ဂွံတပ်စွေဟ်ရ၊ အမတ်
သေနာပတိဂမ္တိုင် ကယျိုင်ကယျပ်လပ် သုဟ်သုန်ညီသာသိုဓါလွှာတဲ ခါရမ
စိုပ်တဲမချင်လပ်ဂှ် ဇုကရာဇ်ခါတု တိတ်အာဒွဲပြာသာဒ်ညးကိုညးအိုတ်ရ။

ကာလဂှ် သရဲကြိုက်ကာမ္မဏီ ကျိုင်ကျပ်စုတ် ပလိုအ်လွက်ခြပ်တဲ
တိုန်ချိုက်ကောတ်ချေံ သိုလွှာ လှေံဒစးတိတ်ကျင် အဒေါင်ဂှ်ပူရိသာတ်တံရ၊
ဗညာဓရာမ်တုန်လေပ် စုတ်ပလိုအ်ကွေဟ်လက်ကြာပ်ကွဲဇြင်တဲ တိုန်ချိုက်
ကောတ်ချေံ လှေံဒစးတိတ်ကျင်အဒေါင်ဂှ်ပူရိသာတ်ကိုရ၊ ဗညာဓရာမ်ညာတ်
ဒးကာမ္မဏီ ချိုက်ချေံလွက်လပ်ခြပ်ဟံညာတ်ကောတ်ဒွဲထွက်တဲ ဗညာဓရာမ်
ချပ်ရ၊ ကာမ္မဏီဏံဂှ် ခေံစိုန်ညှိုပွဲကိုလွဟ်ပြဟ်ပြေဟ်လောန်သန် သိုကိုခေံ
လွက်လပ်ခြပ်ဏီ၊ ဒွဲလိုအဲဂွံထွက်ဂှ် ဟံညာတ်သက်က်ရ၊ အဲမွဲးဏွေံပွပ်ခေံ
ကိုဝင်လှေံရင်ညွံကွာတဲ အဲရင်ဒွဲဂွံထွက်ရ၊ မွဲသ်ပွန်ဂှ် ဗြဟတ်ချေံလေပ်
တုပ်ဒိုင်ကိုဗြဟတ်ချေံအဲ.....

အဲသွက်ကြိယာတ်ချေသေ့ချိန်စေအာတဲ အဲကောတ်ဇူးဝံ ဇွဲမလောသ့။ ချပ်တဲ ဗညာခရာမ်ကော်ဟိုတိုန်ကံသရဲကြိုက်ကာမ္မဏီရ။

“ယွံရဲ... လှဟ်ဒဒ်ပိုညးခါ ဒ်သရဲခိုဟ်ဝိသေသ နူသရဲဂမ္တိုင်တံတဲ တပ်စွေဟ်ရင်ညွဲအလန်ဏံဂံ ဒ်ဌာန်အလန်ကောတ်ရ၊ ခါရတပ်စွေဟ်ကောတ် ဇူး ရင်ညွဲဗိုဏံဂံ ဟံဒဒ်အိုတ်အိုက်ကွာရ၊ ပိုညးခါ လွှပအန္တရဲညးညွဲဏီ၊ တု အဲ လှေ့လှူချေသိုက်လွှဟ်ပွဲကွေင်ပွန်ဂံ တုအဲလှေ့ကွဲကိုအိုတ်အိုက်ကွာ ကွာတဲ အဲလှေ့ဗက်တုအဲ ညင်သွေဝံတုပ်ကိုတုအဲဂံရ၊ တဲအဲလှေ့ပွန် တုအဲ လေပ်လှေ့ဗက်အဲ ကိုအိုတ်အိုက်ကွာ ညင်အဲလှေ့ကိုမ္မုး ဓူကရာဇ်ခါဇကုကို သိုက်ဗိုလ်ပွန်ဂမ္တိုင်ခါလွှာ သွေဝံဗိုဝေင်ပဇ္ဇောပ်မတ်ရ၊ ပိုညးခါလှေ့အိုတ်အိုက် ကွာ၊ ဇူထေဝံသေင်ဗူးတဲ ကာလဂံ တပ်စွေဟ်ကောတ်ဇူးကျမာန်ညးညွဲဂံ သွေဝံတီဇကုသိုက်ခါလွှာရ။

ကာလဂံ ကာမ္မဏီဝံမိင်ကောတ်ဂလာန် ဗညာခရာမ်မဟိုက် မိပ်စိုတ် ဇွဲမလောန်၊ ဒးရးမံင်ရဂးသက်တဲ ဆဂးဂံ ပိုကျင်ဒ်ကျဲ တုအဲဂံဒ်တုသို၊ ကို အဲလှေ့ကွာတဲ တုအဲလှေ့ဗက်အဲရ၊ ဂးတဲ ကာမ္မဏီဗဒ်ချေ လှေ့ဒစးတိတ် ကျင်သိုလွှဟ်ကံတု၊ ဗညာခရာမ်တုန် ဗဒ်ချေလှေ့ဗက်အာကာမ္မဏီရ၊ အခါ ဗညာခရာမ်လှေ့ဗက်အာဂံ ဓူကရာဇ်ချင်ကြိုက်ကိုသိုဓူကရာဇ်ဗွာတံ ညာတ် သရဲသိုခါ ဒဒ်မလှေ့ကွဲဗက် နကိုအပေါတ်လွှဟ်အိုသိုဂံ ဒးဖိုပြင် ဒုင်ဒပ် ပြဟ်ပြေဟ်လောန်တဲ.....

တုပ်တည်ငြိမ်ရုံ ဝံ့ဆိုကေတ် ပွန်အသုဒေဝတ် ပိဇာခိုရိတ်မလှေကွဲ
 ကိုရ၊ သိုင်ဗိုလ်နဲဒပ် သရဲတံညးဂမ္တိုင်သိုညးခါလွှာ် ဟိုထိုင်သးကာမ္မဏီကို
 ဗညာဓရောမ်အိုတ်ရ၊ မတ်ခါရံင်ဟံဂတာပ်ဟောင် ရံင်ကာမ္မဏီတဲကလောင်ရံင်
 ဗညာဓရောမ်ပွန် ရံင်ဗညာဓရောမ်တဲ ကလောင်ရံင်ကာမ္မဏီပွန်ရ။

အခါကာမ္မဏီလှေကွဲ အိုတ်အခိုက်ကွာတဲ ချိုန်ခဏဗညာဓရောမ်မ
 လှေကွဲ ပလှေစွဲဥပါသိုက်ဝံ့ရံင်ပုပ်ခြပ်တဲ ကေတ်တဲပါလှေစွဲတဲပုင်၊ လှေပျိုန်
 စွဲလွှာ်၊ လကဲဖျေ့ကျိပ်ကို လှေကြစးသိုက်စွဲကို ပအကာရတူဟ်တူဟ်သံရ၊
 ကာမ္မဏီဟံတီဇကုရ သွေဟ်ဂးအခိုက်ကွာဗွာ်ဗိုဏ်ဒိုက်ကွဲ၊ ဟံသွေဟ်ပွာရ၊
 လှေဗက်အာ ခိုအခိုက်ကွာအိုတ်ရ၊ ဗညာဓရောမ်ညာတ် သွပ်ပါင်ကွက်သိုခါ
 လွှာ်ဒိုက်မံင်ပုပ် ဟာဒိုင်ဆထွက်ပှောင်လွှာ်ပျာ်ဝံ့ရ၊ ကာလလကဲဖျေ့ကျိပ်
 ဝံ့ဆိုညာတ်ကေတ်ပုပ်သွပ်ခေပ် ဆပှောင်ဖြင်ဗ်ဝံ့ဒိုက် သမ္ဘိလင်တဲ ဗဒေါအံဇု
 တဲ ကော်ဟိုတိုန်ရ၊ “ယံ့ရဲ... လျာ် ပိုညးခါလှေကွဲဂံင်လေပ် အိုတ်အခိုက်
 ကွာတဲအိုတ်ရ၊ အလန်ဏံ ပိုတံသွေတံတပ်စွေဟ်ကေတ်ဇုး ကျမာန်ညးသိုက်
 ပိုညးခါ တပ်စွေဟ်ဝံ့ရ”။

ကာမ္မဏီဝံ့မိင်ကေတ်တဲ ဗဒဲချေ့လုပ်ကျင်၊ ဗညာဓရောမ် ဖွဲချေ့တိတ်
 အာတပ်စွေဟ်ရင်သိုက်ကျိပ်အခိုက်ကွာ ကေတ်ဇုးရင်သိုက်ဟံဝံ့တဲ ဗညာဓရောမ်
 ချပ်ရ၊ ယပ်ခါရ တပ်စွေဟ်ဒိုင်ဗိုဏ်မ္မး ကေတ်ဇုးဝါတ်ရ၊ ချေ့ကာမ္မဏီလေပ်
 ဗြဟတ်ခေဲဟံ့ချိုန်ဏီ အဲသွက်ဗြဟတ်ချေ့ခေဲချိုန်အာတဲ အဲကေတ်ဇုးဝံ့လေဲ
 သွာရ၊ ချပ်သံာ်တဲ ပညံင်မကျထောံကိုတဲ ဗြိပ်ဒဲအာရ၊

ကာမ္မဏီ ညွှတ်ဗညာဓရာမ်မမြိပ်ဒတိတ်အာဂုံ ဗဒချေထသေင်ဗက်
 အာဗညာဓရာမ်ရ၊ ဗညာဓရာမ်ညွှတ် ကာမ္မဏီဗဒချေဝေင်ဗြဟတ်ထသေင်
 ဗက်ကျင်ဂုံ ဂေင်ကလေင်လုပ်တပ်စွေဟ်ပုန်၊ ချေကာမ္မဏီဂုံဗြဟတ်ချိန်စေ
 အာတဲ ဂတးဇကုဗက်အခိုက်ဟံဂတဘ် ဗညာဓရာမ်ဂုံအခေါင်တဲ လှောင်
 ထွက်ဏာနကိုလွဟ်ပျဟ်ဂုံ ထွက်ဒးအာပုပ်ပါင်ကွက်ကာမ္မဏီတဲ အခိုင်ဇကု
 ကာမ္မဏီမဒစေင်စေင်အာဂုံ ဗညာဓရာမ်တံင်ခေါတ်ဂုံဗြင် လုပ်ဗ်ဒးကံ ကျိပ်
 ကာမ္မဏီဂုံပိုတ်အာတဲ နူကွာကျိပ်ဒတုံစေင် စိုပ်တိဟံဂတဘ်ဏီဂုံ ကေတ်တုံ
 ပွဲ ဖ်ကေတ်ကျိပ်ကာမ္မဏီ စုတ်ဂုံပွဲရဲပွဲဂုံ ဖွဲချေပြာပ်လုပ်ကျင် လှောင်ဖွဲ
 တုညးရ၊ ကျိပ်သရဲကြိုက်ကာမ္မဏီဂုံ ဆက်ကွဲက်တုညးဖရင်မင်ဂံင်ရ။

ဇကုရား တုညးချင်ကြိုက် သိုက်သိုင်ဗိုလ်နဲဒပ် သရဲတံညးဂမ္တိုင်
 ညွှတ်ကေတ်ဂုံတဲ “ယံဗ္ဗးတံ... သရဲပွာန် တုညးဖရင်မင်ဂံင်ဂုံ အမ်သပ်
 ကွေံရဏး” ဂးတဲ သရဲကြိုက်တံ အာကေတ်နင်ဇကုကာမ္မဏီဂုံ ကျောန်ကျိပ်
 ဆက်စုတ်ပျော်ကွာတဲ အာတိုပ်ထေံအိုတ်ရ၊ ချိန်ခဏဗညာဓရာမ်ဂုံကျိပ်
 ကာမ္မဏီ ပွဲလုပ်ကွဲတုညးဖရင်မင်ဂံင် ဂုံညွှတ်ကေတ်ဂုံ တွဲဗဒ်သောပူဟ်
 မိပ်စိုတ်ပွဲမလောန်တဲ ကလေင်လုပ်အာချင်အိုတ်ရ။

ဗွာတံညးဂမ္တိုင် ဟိုထိုင်သးဗညာဓရာမ်အိုတ်ရ၊ “ဗညာဓရာမ်ဏံဂုံ
 ကုတ်ကျိပ်ကာမ္မဏီပိုတ်အာတဲ ကျိပ်ဂုံဟံဂုံကိုဒတုံစေင်တိ ခတဟ်ကေတ်ဂုံ
 မြဟ်ပြေဟ်လောန်ဟေင် ညံင်ရဲမ္တိဟ်ဟံသေင် တေင်တုပ်ညံင်ပွာန်ဒေဝတရ၊
 သာ်ဂုံ ဗွာတံဟိုထိုင်သး ဗညာဓရာမ်ပွဲမလောန်အိုတ်ရ။

လွှာသေနာပတိ သိုင်ဖိုလ်ဒပ်ကြက်တံညးဂမ္တိုင် ခါဝံညာတ်ကေတ်
ကာမ္မဏီချိတ်အာတ် ပွေတ်ဖိုတ်ကိုဗွာတ်တဲ လုပ်လျောပ်ပွဲဗြဲကရားဇ်တုညး
ချင်ကြက်အိုတ်ရ။

“ယံမရား ပိုဇက်တိတ်ကျင်ပွန်အလန်ဏံၣ် သိုက်ကိုတုညးအင်ဝ
ကိုမံင်သွပ်တဲမရားဇ်ရောင်ဟံ့သေင်ဟာ၊ လျှဟ်ဝံ ဝိုန်ကာမ္မဏီမ္မဲချိတ်အာတ်
ကိုလေပ်ပိုဒိုက်တံနံ့ဒိုင်ဏီ၊ ပိုဇက်ပွန်လုပ်ကျင်လိုန်တိချင်ဗွာတ်ရ၊ ကိုပိုဒိုက်
တံ ကလေင်စအာဖိုဏံသွးသွးၣ် ဝွကိုဗွာတ်ရ၊ ချင်အင်ဝဏံၣ် ကိုပိုဒိုက်တံ
ဝံဆက်ကွဲကိုမရားဇ်ညိအံ၊ ပိုဒိုက်တံကေတ်တိကဗျိအံ ဝိုတ်ပွေပ်ဏာညးမ္မဲ
မ္မဲကဗျိအံၣ် တိုပ်ထေံကွင်ချင်ဗွာဏံ မာန်မံင်ရအံ” ဗြဲကရားဇ်ချင်ကြက်ဝံ
မိင်ကေတ်ဂလာန်သရဲတံလျောပ်ပွဲၣ်တဲ သာ်ဝံ ဟိုဗဒိုအံသရဲတံဂမ္တိုင်ရ။

“ယံသေနာပတိတံညးဂမ္တိုင် ဖိုၣ် နှိဂကူခတ္တိယဇော်ပြဲရောင် သွေံ
သွေံပလပ်စုတ်သစ္စကိုညးတဲ ကိုကလေင်ဂတးကွေံအရေပ်ပွန်ၣ် ဟံ့ဂပ်ဂပ်ရ
ဗွာတ်ညးဂမ္တိုင် ဟိုပပရေအံပိုရ၊ ကြက်တံဏံ ဟံ့မ္မဲကိုခပ်သစ္စၣ် ခေံတံဟိုဖို
ပိုအိုတ်ရ၊ အဲဆာန်သစ္စ လောန်နူကိုဂြပ်ရတ်ထပ်ဩန်ဏီ၊ လွဟိုသမ္ပတ္တိမိုက်
ဏီရ၊ ဝိုန်နှိသမ္ပတ္တိဒိပ် မဒ်ဂြပ်သိုင်အိန်ဇိုန်ကိုအဲကိုလေပ် အဲဟံ့ကေတ်ရ”။
ဟိုဂးသာ်ၣ်တဲ ကိုဖိုလ်ပွန်ဂမ္တိုင် ကလေင်စချင်ကြက်တေံအိုတ်ရ။

တုညးဖရင်မင်ဂံင် တိတ်ရင်မဟိုကေင်ကာသုဟ်သွန် ကျောံအမာတ်
သေနာပတိ ပရောဟိတ်တံညးဂမ္တိုင်ကဲ ကိုလာပ်ဗွဲ ကုအွာဗေဒင်ဟောရာ
ညးမရင်လပ်ပြိုဟ်တ္တိုက်ချင်တံၣ် ဝဲမဂ္တိုင်ရ။

ဗြဲကွာတုချေၣ်လေဝ် ကံလှာ်ညွာကိုး၊ “ပွန်တုညးချင်ကြိုက်အံ
 ကျင်လိုန်တိချင်ပိုဝံင် ၇ တိညင်မချီအာကို ညးဖွဲဝံင်ဒင်သိုၣ်တံင်စွေ နံၣ်ဟံၣ်ဖွဲ
 ဗညာဓရာမ်ဒင်သိုၣ်ပိုတဲ ဝံၣ်ဒးအာပွန်ကြိုက်တံၣ် လျှာ်ပွန်ကြိုက်တံယိုက်
 ဒပ်ကလေဝ်စံအာဒိုတ်ရ၊ ဗညာဓရာမ်တံၣ် နံၣ်ပွမသိုၣ်မိုက်ဖြိုင်ကေင် ဒးရ
 ဝံၣ်ဒိုင်ရ၊ လျှာ်ဝံ ဗိုသွးကံဗညာဓရာမ် ဒ်ဥပရာဇာကိုတဲ သိုၣ်ကောန်ဂုတ်ပို
 ကံၣ်ဒ်သမ္ဘာညး သွက်ဝံကောန်စိုတ်တံၣ်ဒိုင်ရ၊ မူးတံ ချပ်ညာတ်သံလိုရော”
 သံဝံ ဖရင်မင်ဂံင်သွာန်တိုန်သေနာပတိတံရ။

နူကွာသေနာပတိ အမာတ်ဒ်ဗညာတံညးဂမိုၣ် ဟံၣ်ဂတာပ်လှောင်ပွို
 ကံၣ် ပွဲချိန်ခဏၣ် ဗညာဓရာမ်လုပ်ကျင်စိုပ်သီကီၣ်ဒွဲၣ်ရ၊ ဗညာဓရာမ်ဝံမိင်
 ကေတ်သံၣ်တဲ သံဝံ လှောင်ပွိုသိုင်ရ၊ “ယံမရာဇ် အဲဒိုက်ဒင်သိုၣ်မရာဇ်
 လျှာ်တံၣ် နံၣ်ဝံ (၄)သံရအံ၊ အဲဒိုက်မိက်ဝံတိတ်ဗူးနုသိုၣ်ထံၣ်မွဲ၊ သိုက်ဝံ
 စွံလပ်(ကိတ္တိယသ) ဒယံတ်ဆက်အာ ဒိုကာလ(ပါဝသ္မာန်)ၣ်မွဲ၊ (ဂလာန်
 ပေါရဏ) သိုက်ကိုမရာဇ်ဂစိုတ်ထေံအဲဒိုက်ၣ်မွဲ၊ ယပ်မရာဇ်ဟံၣ်ဂစိုတ်အဲဒိုက်
 မူး အဲဒိုက်အာတ်အခေါင် ကိုဝံကလေဝ်စံ ချင်ဟံင်သာဝတီညိ၊ ဣဝံ ဒ်ဝံ
 (၄)သံရ၊ ဒ်ဒ်မရာဇ်ကိုအဲဒိုက်ဒ် ဥပရာဇာကို သိုမကိုကောန်ဂုတ်ၣ် ဂုဏ်
 ဣဝံစတ်ဟံၣ်မာန်ရ၊ လွက်အဲဒိုက်ဒင်ကေတ်ညိအံ၊ အာတ်အခေါင်တဲ ကိုဝံ
 ကလေဝ်ဆက်ကွဲကိုလပ် မရာဇ်ကွာရအံ”။

တုညးဖရင်မင်ဂံင် ဝံမိင်ကေတ်ဗညာဓရာမ်ဟိုသံၣ်တဲ ချပ်ပွဲစိုတ်ရ၊
 ဗညာဓရာမ်တံၣ် ကျင်တ္တုဒ်ဇာတိသရဲပွာန်တဲ ဟံၣ်ဂိုဟ်လမျိုရ။

ဒ်တြုံသရာဲမပြဲ ဟံ့ဖေက်ဘဲဂစိုတ် ဟံ့ဆာန်သမ္ပတ္တိ ဂံင်ညာ ဟံ့ပွဲကို
 ညးမယွေဝံစတ်ရ၊ ခါရပိုဂစိုတ်ခေဲလှုဟ် ဟွမဂပ်ဂပ်ရ၊ ဟိုတ်မျှဲကိုဂုဏ်ကုပိုစွဲ
 မတိုင် ရိုပင်ယိုက်ဒိုက်လင်ချင်ပို ခါရဗလးဏာ ချင်ဟံသာဝတီတေံပွန်လေဝ်
 ပွန်တုညးရာဇာဓိရာဇ် ဟံ့အိုတ်ရင်ညံဏီ၊ ချင်သင်္ဂတဲ သိုမကွပ်သေ့ဒံင်
 လုပ်အာဒွဲဒံင်ဇကုရ၊ သေနာပတိဂမ္တိုင်ကိုသိုဗညာဓရာံ ကလေင်စဋ္ဌာန်ဒံင်
 ကုဇကုအိုတ်ရ။

တုညးဖရင်မင်ဂံင် လုပ်ပွဲဒွဲဇကုတဲ ဟိုက်ဂူကျော်အဂ္ဂမဟေသီရ၊ ဗညာ
 ဓရာမ်ဝံင် ဒ်တြုံပိုန်ကိုသစ္စကေံရ၊ ဝိုန်ပိုက်ဒ်ဥပရာဇာ ကိုသိုကောန်ဝတ်ကို
 လေဝ် ဟံ့ဒင်တဲတဲ ကိုဂစိုတ်ထေံဇကုဏီရ၊ ယပ်ဟံဂစိုတ်မွဲ ကိုဂွံကလေင်
 စံချင်ဟံသာဝတီတေံညီ၊ သင်္ဂ ဗညာဓရာမ်အာတ်အခေါင်ပွဲအဲရ၊ အဲဂိုဟ်
 ခေဲဗွဲမလောန်ရ၊ မှိုဟ်ဗိုဗညာဓရာမ်ဏံ ဂွံဂွဲဝံင် ဝါတ်ကေံကေံရ၊ ပသင်္ဂ
 ဗညာဓရာမ်ဂွံဒင်ကေတ် သမ္ပတ္တိပိုတဲ သေ့ဝံင်အာကရောပိုလံလံညီရော။

ဂူကျော်အဂ္ဂမဟေသီ ဂွံမိင်ဂလာန်သိုင်ဂဲတဲ သင်္ဂလောဝ်ပွဲရ၊ “ယံ
 မရာဇ် တုညးလွဒ်ဒိုင်စံင်တုညီရ၊ ဗညာဓရာမ်ပွဲ ညံင်သေ့ဝံင်အာကရောပို
 လံလံမာန်ဂဲ နွံတာလျိုင်အဲဒိုက်ဗြရအ်”၊ တုညးဖရင်မင်ဂံင် ဂွံမိင်တဲ သင်္ဂ
 သွာန်တိုန်ရ၊ “ယံဒေံဗြ သင်္ဂလီဒေံဗြမချပ်ရော၊ ပွဲဒေံဗြ ဂါထာမန်ယန်ညမ်
 သွး မလေပ်ဒက်ဂြေန်လပ်စိုတ်ဗညာဓရာမ် နွံကိုဟာ” “ပွဲအဲဒိုက်ဗြ ဂါထာ
 မန်ယန်ညမ်သွးဟံ့ပွဲရအ်၊ အဲဒိုက်ဗြကေတ်ဇုက်ဗြဟာန်တဲ မဒက်ဂြေန်စွံလပ်
 ဗညာဓရာမ်ရ၊ -----

ဃှ်သတ်တံ မတန်တံပွဲသံသာဏံပွဲ မစုမာဲဒွံင်ပွဲဝင်လာဏှာဒအိုတ်ရ၊
စိုန်ဒှ်တုရသီ မကလိဂွံလင်ဇျာန်သမာပတ် မကဋ္ဌာင်လ္လှူအာကာသကိုလေင်
ပိင်ဒးရဗ္ဗာင်မာတုဂါတဲ ဇျာန်သမာပတ်ဒးလိုလ် ဒးဒွဲဒှ်စိုပ်တံအိုတ်ဏီရ။

ဒဒှ်ဗညာဓရောမ်ဟံဒုင်တဲသမ္ပတ္တိ ဥပရာဇာကို သိုက်ကောန်ဂုတ်ပိုက်
ဟိုတ်ဟံဒှ်ညာတ် ကောန်ဂုတ်ပိုတ် မဒှ်ရမရာဇ၊ ဒဒှ်ကောန်ဂုတ်ပို မချိုက်
ပေင်ကိုလက္ခန်မြ မျှက်စရာဲကျော်ဩ ရုပ်သ်မကျော်ဂေါင်တံဂ် ဩညးကိုပွဲ
ဟံဟို ဂွံညာတ်ဒးကောန်ဂုတ်ပိုတဲမွဲ ပွန်စိုတ်ဟံတန် ညံင်အလံးမွဲကျာကို
ရ၊ တဲယးတေံ ကိုအဲဒိုက်မြပြေင်လပ်ပင်သွတဲ မရာဇကော်ဗညာဓရောမ် ကို
သွပြာ်ကို ပွဲပြာသ်ဒတဲ ကိုကောန်ဂုတ်ပို တိတ်အာက်ဗညာဓရောမ် ဂွံဆို
ဂွံညာတ်ကောန်ဂုတ်ပိုပွဲဝါညီ၊ ဗညာဓရောမ်ဂွံညာတ် ရုပ်သ်ကောန်ဂုတ်ပိုတဲ
စိုန်ဟံဂွံလုပ်ကြပ်ကိုလေင် ဗွတ်ဂွံသွူအမ်ရာဲကောန်ဂုတ်ပို ဒးထွေန်စိုတ်သံ
သံရောင်၊ စိုတ်ထွေန်စပ် သျိုက်ဆာန်အာတဲ ဗညာဓရောမ်ဟံချပ်ကလေင်စ
ချင်ဟံသာဝတီတေံရ။

အတိုင်ပြဝအဲဒိုက်မြ မသွပြဝသ်ဏံဂ် သိုက်မိက်ဂွံကိုဗညာဓရောမ်
မံင်အာကရောပို နကိုဇိုတ်ဝင်ဗြဟာန်ရ၊ ယင်ဒက်လင် နကိုဂါထာမန်ယန်
ဇုတ်ဇရေဟ် နဇုတ်ဒွက်အိုသိုက်လေ ခေံဟံပိုန်စတ် ခေံဟံတုပ်ညံင်ရဲဇိုတ်
ဗြဟာန်ရအံ၊ ဩညးပွဲ ယင်ထွေန်စပ်ဒွံင်ပွဲဝင်ဗြဟာန် အာဂိုကာမတဲမွဲ စိုန်
ကေတ်ဇုတ်တံင်ဂြုဏာကိုလေင် အာဟံဂွံသက်က်ရ မရာဇ။